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لاريجاني: ايران دفاع از فلسطين را

 وظيفه ديني خود مي داند
رئيس مجلس ش�وراي اسلامي با بيان اينكه مس�ئله فلسطين يكي از 
موضوعات مهم و مورد توجه در جمهوري اسلامي است، گفت: مردم و 
مسئولان ايران به عنوان يك وظيفه ديني از ملت فلسطين دفاع مي كنند. 
به گزارش روابط عمومي مجلس ش��وراي اسلامي، علي لاريجاني در ديدار 
با جمعي از اعضاي گروه هاي فلسطيني  با بيان اينكه مسئله فلسطين يكي 
از موضوعات مهم و مورد توجه در جمهوري اس��لامي است، گفت: مردم و 
مسئولان ايران به عنوان يك وظيفه ديني از ملت فلسطين دفاع مي كنند. 

رئيس مجلس شوراي اس��لامي ادامه داد: هم اكنون شرايط منطقه بسيار 
سخت ش��ده، در اين ش��رايط ش��اهد بروز بحران هايي در منطقه به ويژه 
مس��ئله تروريس��م هس��تيم كه اين موضوع فضاي خوبي را براي اقدامات 

رژيم صهيونيستي فراهم كرده است. 
وي بر لزوم اتحاد كشورهاي اس��لامي براي حمايت از ملت فلسطين تأكيد 
كرد و گفت: مسئله دفاع از فلس��طين يك موضوع محوري در ايران است و 
در اين رابطه تمام احزاب و گروه ها در جمهوري اسلامي هم نظر هستند. از 
طرف ديگر رهبر معظم انقلاب نيز در موضوع حمايت از ملت فلسطين يك 
نظر راسخ و روشن دارند.  لاريجاني ادامه داد: متأسفانه هم اكنون اقدامات 
و توطئه هاي صورت گرفته در منطقه اذهان را از موضوع فلسطين منحرف 
كرده اس��ت، البته بسياري از اين مس��ائل قابل پيش��گيري بود، اما برخي 
كش��ورهاي غربي مانند امريكا و برخي كش��ورهاي منطقه مانع از حل اين 
مسئله شدند.  رئيس قوه مقننه تصريح كرد: در اين شرايط متأسفانه برخي 
كشورها پشت موضوع اختلاف شيعه و سني سنگر گرفته اند اما اين مسئله 
يك موضوع اس��تعماري بوده و دشمن بنا دارد با اس��تفاده از آن ميان امت 

اسلامي اختلاف بيندازد.  
لاريجاني گفت: مسئله ايران در حمايت از كشورهاي مسلمان، موضوع شيعه 
و سني نيس��ت، كما اينكه ايران در ۳۷ سال اخير از ملت فلسطين حمايت 
كرده است، از اين رو اين مسئله قابل توجه است كه مسلمانان شيعه و سني 
در اصول و در فروع ضروري، يكس��ان و مشترك هس��تند.  رئيس مجلس 
شوراي اس��لامي تصريح كرد: جمهوري اس��لامي از انتفاضه فلسطين و از 
همه گروه هاي فلسطيني براي مقاومت در برابر رژيم صهيونيستي حمايت 
مي كند و همه بايد تلاش كنيم مس��ئله فلس��طين بار ديگر موضوع اصلي 

جهان اسلام شود. 

 و گنجشك ها جدي جدي مي ميرند
»روزنامه كيهان« در يادداش��تي به قلم حس��ين 
شريعتمداري به موضوع برجام2 كه در روزهاي اخير 
توسط رئيس جمهور مطرح ش��ده است پرداخت. 
كيهان در اين يادداشت با عنوان »... وگنجشك ها جدي جدي مي ميرند!« با 
انتقاد شديد از اين طرح مي نويس��د: »اينكه دولت محترم از بزرگنمايي هاي 
اغراق آميز درباره برجام و دس��تاوردهاي نداش��ته - يا اندك داشته- آن چه 

منظوري دارد؟ و كدام نقطه را نشانه رفته است؟ در اين باره گفتني است كه:
الف: بي ترديد »نقطه مطلوب« اين ماجرا در آينده اي بسيار نزديك تعريف شده 
است چراكه مي دانند اغراق گويي درباره برجام نمي تواند دوام چنداني داشته 
باشد و افكار عمومي در فاصله اي نه چندان دور متوجه توخالي بودن تعريف و 

تمجيدهاي گزاف خواهند شد. 
ب: اين نقطه مطلوب در كدام آينده نزديك تعريف شده و در آينده نزديك چه 
اتفاق و رخداد مهمي در پيش است؟ اين سؤال، پاسخ روشن و خالي از ابهامي 
دارد؛ »انتخابات«. در ادامه اين يادداش��ت آمده است: رئيس جمهور محترم 
پنهان نمي كند كه خواستار مجلسي با حضور نمايندگان همسو با دولت است 
و به عنوان نمونه، ايشان در همايش استانداران به صراحت گفته بود »خواهان 
مجلس اعتدالي« است و البته هنوز تعريف مشخصي از اعتدال ارائه نداده اند و 
اين واژه  را به معناي همراهي با دولت به كار برده و مي برند! و موارد ديگري از 

همين دست كه فهرست آن طولاني است. 
اكنون مي توان به وضوح نتيجه گرفت كه تعريف و تمجيدهاي غيرواقعي درباره 
برجام، كاربرد انتخاباتي دارد و مجموعه دولت اعتدال و مدعيان اصلاحات كه 
متأسفانه و با عرض پوزش طي سه سال گذشته دستاورد قابل ارائه چنداني 
نداشته اند و انبوهي از وعده هاي داده شده و تحقق نيافته در كارنامه خود دارند 

با بزرگنمايي درباره برجام:
الف: انتظار دارند بر ناكامي هاي خود در تحقق وعده ها سرپوش گذاشته و افكار 

عمومي را از مطالبه اين وعده ها بازدارند!
ب: بر اين تصورند كه با معرفي برجام به عنوان »فتح الفتوح«! و معجزه قرن! و... 
چنته خالي از دستاورد خود را نه فقط »پرُ« بلكه حاوي »بزرگ ترين دستاورد 
تاريخ ايران«! جلوه دهند و شايد بر اين باورند كه ارائه »اين دستاورد بادكنكي«! 

مي تواند آراي مردم را به حساب نامزدهاي هوادار دولت فاكتور كند!
ج: ادعاي »الگو بودن برجام«! و آمادگي براي »برجام2«! در همين بستر قابل 
ارزيابي است و آقايان به يقين مي دانند كه اينگونه ادعاها، فقط مي تواند كاربرد 
انتخاباتي داشته باشد و مردم، بابصيرت تر از آنند كه يك معاهده با هزينه هاي 
سنگين را به عنوان »الگو« براي حل و فصل ساير مشكلات برگزينند! و اين 
پرسش را ناديده بگيرند كه مگر »برجام يك« چه دستاورد قابل ارائه اي داشته 

است كه سخن از »برجام 2« نيز در ميان باشد؟!

 دوست من عادل الجبير
روزنامه وطن امروز هم در گزارش يك ديروز خود 
به تقابل ميان ايران و عربستان پرداخته و در اين 
ميان، از مواضع محمد جواد ظريف در برابر اين 
كشور به شدت انتقاد كرده است. اين روزنامه در اين گزارش با عنوان »دوست 
من عادل الجبير«!« ب��ه اين موضوع مي پردازد كه با وجود تش��ديد مواضع 
ضدايراني وزيرخارجه عربستان، ادبيات محمدجواد ظريف درباره آل سعود 
همچنان با واقعيات جاري ميان دو كش��ور در تضاد اس��ت. اين روزنامه در 
بخشي از اين گزارش مي نويسد: »به رغم تشديد تنش ميان ايران و آل سعود 
اما به نظر مي رسد ادبيات ديپلماتيك وزير امور خارجه ايران هنوز در دوران 

ماقبل واقعيات فعلي به سر مي برد.«
درست در روزهايي كه فتنه انگيزي هاي مجدد آل سعود و اردوغان مذاكرات 
سوريه را به بن بست كشانده است و اين دو رژيم از آغاز جنگ رسمي عليه 
جريان مقاومت مي گويند، ظريف، رفتاري متفاوت از واقعيات صحنه ميداني 
نبرد از خود نشان داده است. در شرايطي كه پيشروي هاي جريان مقاومت در 
سوريه، آل سعود را وادار به بررسي گزينه ورود مستقيم نظامي كرده است، 
محمدجواد ظريف در اظهارنظري شگفت انگيز گفت هيچ مانعي بر سر راه 
او و برادران سعودي اش وجود ندارد. ظريف در اجلاس امنيتي مونيخ گفت: 
»هيچ مانعي وجود ندارد كه ما و برادران سعودي مان را از كار براي رسيدن 
به آينده اي روشن تر در منطقه باز دارد.« وزير امور خارجه ايران افزود: »ما و 
برادران سعودي مان با تهديد و چالش هاي مشترك در منطقه مواجه هستيم. 
اين تهديدي اس��ت كه برادران مان در تركيه نيز با آن مواجه هس��تند.« او 
سپس با گلايه گفت عربستان به دنبال حذف ايران از معادلات منطقه است، 
البته ظريف در ادامه اظهار داشت: بايد به دنبال بازتعريف روابط باشيم. نبايد 
زنداني گذشته بود، چراكه هر كس روايت خود را از گذشته دارد. ما روايت 
خودمان را داريم و اطمينان داريم برادران سعودي ما هم روايت خود را دارند. 
ظريف البته در ميان برادران سعودي اش براي عادل الجبير، حساب ويژه اي 
باز كرد. او در ادامه اظهاراتش پس از آنكه از رويكرد گذشته عربستان براي 
حذف ايران از مذاكرات سوريه انتقاد كرد، به اين وزير خارجه تازه به دوران 
رسيده اشاره كرد و گفت: »خبر خوب اين بود كه دوست من عادل الجبير 
با حضور ايران، به مذاكرات وين بيايد.« وزير امور خارجه دولت روحاني در 
ادامه به رفتار دولت ايران با عربستان اش��اره كرد و گفت: »500 زائر ما در 
مراسم حج كشته شدند اما ما روابط خود را قطع نكرديم حتي روابط خود با 

عربستان را كاهش هم نداديم.«

انتخابات دهمي��ن دوره 

جعفر تكبيري
   گزارش يك

مجلس شوراي اسلامي در 
حال��ي قرار اس��ت هفتم 
اسفند ماه در سراسر كش��ور برگزار شود كه جريان 
تجديد نظر طلب مهم ترين محور عملكرد خود در اين 
انتخابات را حمله به اركان انتخاباتي قرار داده است. 
اين جري�ان در مرحله نخس�ت با بس�يج تمام 
نيروهاي تابلودار خود در سراسر كشور، آنان را به 
محل هاي ثبت نام از كانديداها گسيل داشت تا نام 
آنها را وارد فرآيند انتخاباتي كند؛ موضوعي كه در 
نهايت اتفاق افتاد و افكار عمومي شاهد بيشترين 
ثبت نام چهره ها در انتخاب�ات مجلس دهم بود. 
اين در حالي است كه اين اقدام يك بازي دو سر 
برد براي تجديد نظرطلبان محس�وب مي ش�د، 
چراكه ادع�ا مي كردند اگ�ر از فيلتر هيئت هاي 
اجراي�ي و هيئت هاي نظارت عب�ور كنند، عملًا 
قادر بودند روند انتخابات را ب�ه نفع اين جريان 
تغيير دهند و اگر هم نمي توانستند از فيلتر هاي 
اجرايي و نظارت عبور كنند، از اين موقعيت جهت 
مظلوم نمايي و تخريب چه�ره نهادهاي انقلابي 
نظير شوراي نگهبان اس�تفاده كنند؛ ماجرايي 
كه دومين احتمال آن به وقوع پيوست و بسياري 
از چهره هاي تجديد نظرطلب با سو ءسابقه هاي 
مختل�ف نتوانس�تند از فيلتر هيئ�ت نظارت و 
شوراي نگهبان عبور كنند و در اين مرحله بازي 
جديد آنها پيرامون تخريب و حمله به ش�وراي 
نگهبان آغاز شد؛ بازي اي كه باعث شد پاي برخي 
دستگاه هاي اجرايي انتخابات هم به ميان بيايد 
و عملًا نهادي كه مسئول برگزاري انتخابات بود، 
رايزني هاي خود را براي گرفتن تأييد صلاحيت 
افراد رد شده آغاز كند.  اين رايزني وزارت كشور 
و ديگر نهادهاي دولتي در حالي با شوراي نگهبان 
جريان داش�ت ك�ه اصلاح طلب�ان در اين مدت 
همواره از كمبود نيروهاي اين جريان در انتخابات 
سخن به ميان مي آورند؛ كمبودي كه به گفته آنان 
حتي امكان ارائه يك ليست 30 نفره از وابستگان 
به اين جريان را در تهران غير ممكن ساخته بود. 

  بازي تغيير نكرد
اما روند اين ب��ازي انتخابات��ي اصلاح طلبان پس از 
بررسي هاي شوراي نگهبان و تأييد صلاحيت مجدد 
برخي ديگر از نيروهاي وابسته به اين جريان، بازهم 
متوقف نشد. اين ادعاي آنها در حالي بود كه بسياري 
از نهادها و مراكز سياسي به صراحت عنوان مي كردند 
با تأييد صلاحيت گس��ترده اصلاح طلبان، انتخابات 
پيش رو يك��ي از رقابتي تري��ن انتخابات هاي تاريخ 
جمهوري اسلامي خواهد بود. اين روند تا آنجا پيش 
رفت كه آيت الله هاشمي رفسنجاني در فيلم تبليغاتي 
خود براي مجلس خبرگان كه از شبكه تهران پخش 
شد، وجود همه س��لايق در انتخابات آينده را تأييد 
كرد. وي در اي��ن فيلم تبليغاتي گف��ت: » با حضور 
مردم در انتخابات، م��ن قول مي دهم چند پله وضع 
ما در دنيا بهتر مي ش��ود و واقعاً به عنوان يك كشور 
متمدن، مسلمان، مترقي و نمونه شناخته مي شويم. 
مردم از اين دريغ نكنند. به هر كس��ي مي خواهند، 
رأي بدهند. بالاخره تبليغات است. الان صداوسيما 
براي خبرگان به صورت عادلانه تبليغاتي را طراحي 
كرده كه تبليغات ش��ان را از صداوس��يما مي گويند 
و بقيه  نمايندگان هم، بايد ابزار تبليغات ش��ان آزاد 
باشد، چون آزادي هم شرط است. در آن شرايط ما 
مي توانيم و تقريباً همه مردم كساني را دارند كه به او 
رأي بدهند. ما ممكن است اشكالاتي داشته باشيم، 
اين اشكالات قابل رفع باشد يا نباشد، بحث ديگري 
است. همين شرايطي كه من به شما عرض مي كنم 

اين است كه مردم مي توانند رأي بدهند.«
 تأييد مسئول برگزاري انتخابات 

در همين حال روز گذشته عبدالرضا رحماني فضلي 
وزير كشور و مسئول برگزار كننده انتخابات هم وجود 
كانديدا براي همه سلايق را تأييد كرد و گفت: از نظر 
ما امكان رقابت در همه حوزه ها وجود دارد اما اينكه 
رقابت ها هم سطح و هم وزن هستند خير برابر نيستند 
و گروه هاي مختلف بايد رقاب��ت و تلاش كنند اين 

رقابت ها به شكل سالم و مناسبي انجام شود. 
وزير كش��ور در نشست مشترك دس��ت اندركاران 
انتخابات و مديران رسانه ها با اشاره به ديدار خود با 
مقام معظم رهبري و سؤال از ايشان درباره وظيفه و 

خواسته ايشان از وزارت كشور در امر انتخابات گفت: 
رهبري در اين ديدار تأكيد داشتند كه خواسته بنده 
برگزاري انتخاباتي سالم و قانوني است و اين انتظار را 
از شوراي نگهبان داريم، لذا بنده تلاش كردم از اولين 
روند تا پايان انتخابات را بر اساس انتظاري كه رهبري 

از وزارت كشور دارد انجام دهيم و به پايان رسانيم. 
وي در ادامه سخنان خود با اشاره به مرحله ثبت نام 
كانديداه��اي مجلس ش��وراي اس��لامي و مجلس 
خبرگان رهبري يادآور شد: در اين مرحله جمعيتي 
براي ثبت نام ب��ه ميدان آمده بود و تع��داد آن براي 
ما غيرقابل پيش بين��ي نبود. با توج��ه به جمعيت 
فراواني كه براي ثبت نام در انتخابات به ميدان آمد، 
تعابير مثبت و منفي در فضاي كشور مطرح شد كه 
برداشت وزارت كشور از اين مسئله مثبت بود؛ اينكه 
داوطلبان و كانديداها شرايط را به گونه اي ديدند كه 
12 هزار نفر احساس كردند مي توانند در انتخابات 

ثبت نام كنند. 
وزير كش��ور همچنين در خصوص اش��كالي كه در 
اين ميان وجود داشت، گفت: زحمت دوستان ما در 
وزارت كشور زياد شد. به شكلي كه گاه تا نيمه شب 
مشغول پيگيري فرآيندها و مسائل ثبت نام ها بودند. 
رحماني فضلي در ادامه س��خنان خود با بيان اينكه 
يكي از فرآيندهايي ك��ه در انتخابات مورد چالش و 
اشكال وزارت كشور و شوراي نگهبان بود، تشكيل 
هيئت هاي اجرايي بود، گفت: ما بايد هزار و 62 هيئت 
اجرايي تشكيل مي داديم. با توجه به سوابقي كه در 
تشكيل اين هيئت ها وجود داشت و موارد اختلافي 
شوراي نگهبان و وزارت كشور در اين زمينه، سعي 

كرديم كار در اين بخش به خوبي پيش رود. 
وي ادامه داد: مش��كلاتي كه بعضاً در اين مرحله در 
گذش��ته ايجاد مي شد به س��طح ملي نيز مي رسيد 
كه وزارت كش��ور اين مرحله را نيز به خوبي پش��ت 

سرگذاش��ت و اين مرحله نيز ب��دون هيچ اختلافي 
سپري شد و هيئت هاي اجرايي تشكيل شدند. 

 همه فرآيندها طبق قانون انجام شد
وزير كش��ور افزود: همه اين فرآينده��ا طبق قانون 
انجام شد و شوراي نگهبان به عنوان ناظر بر اجراي 
قانون حضور داشت. از مرحله رنگ استامپ گرفته 
تا مدل و جنس صندوق هاي رأي از س��وي شوراي 
نگهبان تأييد شد، به شكلي كه پس از رفت و آمدهاي 
فراواني در خصوص ميزان شفافيت صندوق هاي رأي 
كه شوراي نگهبان به دليل اينكه آرا محرمانه است 
خيلي با شفافيت بودن صندوق هاي رأي مخالف بود، 
در نهايت به اين نتيجه رسيديم كه صندوق هاي رأي 
به قدري شفاف باشد كه آرا خوانده نشود و امنيت آنها 

نيز تأمين شود. 
رحماني فضلي با بيان اينكه تلاش كرديم همه مراحل 
را با تفاهم، تعامل و همراهي با شوراي نگهبان پشت 

سر بگذاريم به مسئله تأييد صلاحيت ها اشاره كرد 
و گفت: يكي از ايرادهايي ك��ه بعضاً در اين بخش به 
وزارت كشور وارد مي شد و رسانه ها نيز به آن دامن 
مي زدن��د، اين بود كه وزارت كش��ور عمدت��اً تعداد 
زيادي را تأييد صلاحيت كرده اس��ت تا بار شوراي 
نگهبان را زياد كند، بنده قس��م حضرت عباس )ع( 
مي خورم كه اينگونه نبود. ما با قانون خودمان تأييد 
صلاحيت مي كنيم و شوراي نگهبان نيز با قانوني كه 
وظيفه آن را مشخص كرده است تأييد صلاحيت ها را 

صورت مي دهد. 
وي در همين زمينه گفت: قانون اجرا مي گويد چهار 
مرجع بايد صلاحيت افراد را تأييد كنند. دستگاه هاي 
استعلام شونده حدود 10 هزار نفر فاقد سابقه را به ما 
اعلام كردند و اين يعني تأييد صلاحيت و ما به عنوان 
وزارت كش��ور نمي توانيم عدم اح��راز چنين فردي 
را اعلام كنيم و نه حق اس��تصواب داريم و نه قدرت 
تحقيقات. البته ساختاري در وزارت كشور براي اين 
مسئله تعبيه نشده است، هر چند در قانون به ما اجازه 
تحقيقات، محلي داده ش��ده است اما اين مسئله در 

هفت روز امكانپذير نبود. 
وزير كشور ادامه داد: از بين 2 هزار نفري كه مشخص 
شد حدود ۳00 نفر انصراف دادند و حدود 800 نفر 
مدارك و مستنداتي داشتند كه تأييد نمي شد و در 

نهايت 8۳ درصد تأييد شدند. 
رحماني فضل��ي ب��ا بي��ان اينكه برخ��ي مي گويند 
نهضت ثبت نام ايج��اد كردند تا ش��وراي نگهبان را 
مشغول كنند، گفت: برخي از دوستان در جناح هاي 
مختلف مي گفتند نهض��ت ثبت نام ايج��اد كردند 
تا ش��وراي نگهبان مشغول ش��ود و انتخابات و فضا 
به شكل ديگري ش��ود اما ما بر اس��اس آمار و ارقام 
گفتيم كه ثبت نام جناح مقابل بيشتر است، لذا روند 
تأييد صلاحيت ها تاكنون طي شده و براي مجلس نيز 

در حال پايان است. 
وي در بخش ديگري از سخنان خود گفت: ما هيچ 
راهي، هيچ كاري و هي��چ اقدامي كه يا در چارچوب 
قانون و مقررات باشد يا در چارچوب روابط و مناسبات 
يا در چارچوب رفاقت هاي ما و شوراي نگهبان باشد 
را دريغ نكرديم، خاطر نش��ان كرد: شخصيت هاي 
مختلفي مانند رئيس جمهور، رئيس مجلس و رئيس 
قوه قضائيه در مرحل��ه تأييد صلاحيت ها فعال وارد 
شدند و همه كساني كه مي توانس��تند كاري كنند 
تا مس��ير و روند تأييد صلاحيت ها طوري طي شود 
كه حداقل رقابت ها ش��كل گيرد و افرادي كه واقعاً 
صلاحيت دارند و حقي از آنها ضايع نشود به ميدان 

بيايند. 
وزير كش��ور ادام��ه داد: بنده جلس��ات متعددي را 
در شوراي نگهبان داشتم و جلس��ات مختلفي را با 
آيت الله جنتي برگزار كردم. دفتر مقام معظم رهبري 
در اين مرحله با توصي��ه و ارجاعات متعددي كه به 
شوراي نگهبان دادند به نظر بنده بيشترين فعاليت را 
داشتند. پنج جلسه حداقل آنجا رفتم و حتي افرادي 
را فرس��تادند كه توصيه هاي ما در اين مرحله ديده 

شده و نگاه ما در اين بخش لحاظ شود. 
رحماني فضلي اف��زود: بنده در اي��ن مرحله تحليل 
داش��تم كه ضرورت باشكوه ش��دن و رقابتي شدن 
انتخابات در ش��رايط كنوني چه آث��ار مثبتي براي 
كشور مي تواند داشته باش��د كه در نتيجه در روند 
تأييد صلاحيت ها ني��ز روندي رخ ده��د كه بيني و 
بين الله براي كاري كه انجام مي دهيم حجت داشته 
باش��يم كه در نهايت از منظر ش��وراي نگهبان هزار 
و 500 و هزار و 600 نفر تأييد ش��دند كه بخشي به 
همين دلايل بود، به وي��ژه در مناطق مرزي ما كه با 

شرايط خاص كار ويژه اي انجام شد. 
وزير كش��ور افزود: تعيين كننده نتيجه ميزان و نوع 
رقابت افراد به تنهايي نيست، چيزي كه مهم است 
گفتمان غالب و فضاي غالب در رقابت هاست. مردم 
در انتخاباتي كه تاكنون پشت سرگذاشته ايم هميشه 
تعيين كننده بوده اند و كساني آمده اند كه خواست 
عمومي مردم بوده اند و در جهت اهداف آنها حركت 

كرده اند. 
رحماني فضلي گفت: تا آخرين روز اعلام نتايج مجلس 
بنده موارد متعددي را حتي تلفني پيگيري مي كنم 
و تنها اعتقاد دارم حقي از كسي ضايع نشود، اصرار 
مي كنم نه به معناي فشار بلكه به اين معنا كه حجت 

داشته باشم تا ديني بر گردن ما نباشد.

عضو ش�وراي مركزي ح�زب مؤتلفه عن�وان كرد : كس�اني كه 
وكي�ل دول�ت هس�تند، نماين�ده م�ردم تلق�ي نمي ش�وند 
و طبيعت�اً اي�ن ن�وع انتخ�اب حق الن�اس را ضاي�ع مي كن�د. 
به گزارش تسنيم، حميدرضا ترقي عضو شوراي مركزي حزب مؤتلفه 
اسلامي درباره ليست ۳0 نفره اصولگرايان براي انتخابات مجلس گفت: 
به هر حال همه اصولگرايان مكانيسم رسيدن به ليست را پذيرفته اند و 
شاخصه هايي كه در واقع به اين ليست منتهي شده را قبول داشته اند، 
از طرفي ديگر، اعتمادي هم به تنظيم كنندگان ليست وجود دارد كه 
بدون توجه به گرايش هاي سياسي و سهم خواهي گروهي و حزبي سعي 
كرده اند شايسته ترها را برگزينند كه هم امكان كسب آرا ميسر باشد و 
هم تخصص هاي لازم و مورد نياز مجلس در آن پيش بيني شده باشد.  
وي با بيان اينكه عمده اين افرادي كه از سوي تشكل ها معرفي شده اند 
افراد شايسته و ارزشمندي هس��تند، اظهار كرد: به نظر مي رسد اين 

تيم توانسته اند از بين تقريباً 190 نفر، ۳0 نفر را براي شهر تهران در نظر 
بگيرند، واقعاً اين اقدام سخت و دشواري بود، خصوصاً اينكه اكثر افرادي 
كه از سوي اين تشكل ها معرفي شدند همه افراد شايسته و ارزشمندي 
بودند.  عضو شوراي مركزي حزب مؤتلفه اسلامي با اشاره به اينكه همه 
پذيرفته اند به نفع ليست ۳0 نفره كنار بروند، خاطرنشان كرد: همه 
اصولگرايان اسامي اين ليست را پذيرفته اند و اعلام آمادگي كرده اند 
كه به نفع اين تعداد انصراف بدهند و به نوعي شرايط را فراهم كنند تا 
آراي طرفداران اصولگرا متوجه اين ليست شود. با توجه به توضيحاتي 
كه جناب حدادعادل اعلام كرد، ويژگي ها و تخصص هاي اقتصادي كه 
موردنياز آينده مجلس است در ليست مورد توجه و دقت قرار گرفته و 
از همه تخصص ها در آن پيش بيني شده تا ماحصل آن به يك ليست 
كارآمدي برسد.  ترقي در پاسخ به اين سؤال كه چه توصيه اي به افراد 
خارج از ليست ۳0 نفره داريد، افزود: افراد خارج از ليست كه از سوي 

تشكل ها نامزدي خودش��ان را اعلام كرده اند به اين پيمان اخلاقي 
ائتلاف از ابتدا پايبند بوده اند و ان شاء الله در آينده هم پايبند باشند تا 
اعضاي اين ائتلاف به رأي كافي و لازم دست پيدا كنند.  وي تأكيد كرد: 
در صورت عدم انصراف نامزدها، اين ليست به رأي صددرصدي نخواهد 
رسيد و همه تلاش هاي اصولگرايان را دچار آسيب مي كند، لذا به نظر 
مي رسد با توجه به اين تعهدي كه همه اصولگرايان داده اند انتظار داريم 
برخي موفقيت اصولگرايان را فداي منافع جناحي و شخصي خودشان 
نكنند.  عضو شوراي مركزي حزب مؤتلفه اس��لامي در پاسخ به اين 
سؤال كه آسيب هاي پديده وكيل الدوله ها و مجلس دولت ساخته را 
در چه مي دانيد؟ تصريح كرد: طبيعتاً اين مسئله يكي از نگراني هايي 
است كه هميش��ه در انتخابات مطرح بوده و بعضي از دولت ها تلاش 
كرده اند در جناح هاي مجلس و تركيب و آرايش داخلي مجلس تأثير 
بگذارند و با س��رمايه گذاري روي نامزدهاي انتخاباتي زمينه كسب 

آراي حداكثري برخي را به شكل هاي گوناگون فراهم كنند تا از اين 
رهگذر در مجلس شاهد حمايت بي چون و چرايي نسبت به سياست ها 
و منافع دولت باشيم.  ترقي افزود: بايد براي جلوگيري از اين مسئله 
هم فضاي عمومي جامعه را درنظر بگيريم و از طرف ديگر اين نكته به 
جامعه تفهيم شود كه اصولاً كساني كه وكيل و متأثر از دولت هستند 
يا با حمايت دولتي ها به مجلس راه پيدا مي كنند در واقع نماينده مردم 
نيستند و نمي توانند حق حاكميت ملت را ادا كنند و وظيفه اي كه مردم 

بر دوش آنها مي گذارند را به نحو شايسته انجام دهند. 
وي در خاتمه خاطرنش��ان كرد: طبيعتاً اين نوع انتخاب ضايع كردن 
حق الناس است و موجب تضعيف حق حاكميت ملت خواهد شد. از 
طرفي ديگر به واسطه برجسته كردن وكيل الدوله ها در ميدان انتخابات، 
نقش نمايندگان در نظارت بر عملكرد دولت كمرنگ مي شود و اين امر 

نهايتاً به ضرر جامعه منتهي مي شود.

فرمان�ده ق�رارگاه پدافند هواي�ي ارتش جمهوري اس�لامي 
ايران ب�ا تأكيد ب�ر اينك�ه هرگونه حض�ور در خاك س�وريه 
ب�دون هماهنگ�ي ب�ا دول�ت اي�ن كش�ور شكس�ت ب�ه بار 
مي آورد، گفت: دولت س�وريه از اي�ران در زمين�ه پدافندي 
كمك  درخواس�ت كن�د، تمام ق�د به آن�ان كم�ك مي كنيم. 
به گزارش تس��نيم، امير فرزاد اس��ماعيلي فرمانده قرارگاه پدافند 
هوايي خاتم الانبيا )ص( ارتش جمهوري اس��لامي اي��ران، درباره 

ادعاي دولت عربس��تان براي اعزام نيروي زميني به شمال سوريه 
گفت: سوريه يك كشور بزرگ و اسلامي و صاحب دولت رسمي و 
ملتي غيور است كه بيش از پنج س��ال است با تروريست ها مبارزه 
مي كند و حضوري كه بدون هماهنگي با دولت اين كشور باشد، جز 
شكست و افتضاح چيزي به بار نمي آورد.  وي افزود: كسي كه نيت 
خيري را اعلام مي كند بايد با عمل��ش آن را ثابت كند و حضوري 
كه بدون هماهنگي باشد نيت خيري ندارد و اين حضور، حضوري 

باافتخار نخواهد بود.  فرمانده قرارگاه پدافند هوايي خاتم الانبيا)ص( 
با اش��اره به اينكه لازمه كش��ورها براي خارج ش��دن از انزوا زير پا 
گذاش��تن حقوق حقه يك ملت نيس��ت، تصريح كرد: عربس��تان 
به جاي فكر كردن به حضور در سوريه و دخالت در امور آن كشور، 
بايد به فكر اين باشد كه در يمن خونريزي و كودك كشي نكند.  امير 
اسماعيلي درباره پاسخ ايران به اين گونه تهديدات عليه نظام سوريه 
گفت: اقدامات ايران همان طور كه فرمانده معظم كل قوا فرمودند 

مستش��اري اس��ت و هر جا دولت 
س��وريه از ايران در زمينه پدافندي 
كمك درخواس��ت كند، تمام قد به 
آنان كمك مي كنيم.  فرمانده قرارگاه 
پدافن��د هواي��ي خاتم الانبيا )ص( 

درباره تهديد حرمين شريفين كربلا و نجف گفت: حرمين شريفين 
خط قرمز ماست و دفاع از آن وظيفه شرعي مسلمانان است. 

ليست اصولگرايان به دور از سهم خواهي بسته شده است

انتخابات در همه حوزه ها رقابتي است
مجري انتخابات تأكيد كرد

رهبري به من فرمودند خواسته ايشان انتخابات سالم و قانوني است

نماي نزديك

رئي�س س�تاد انتخاب�ات وزارت كش�ور ب�ا اش�اره ب�ه آم�ار 
و  انتخاب�ات مجل�س خب�رگان  ب�راي  انتخابات�ي  حوزه ه�اي 
مجل�س ش�وراي اس�لامي گف�ت ك�ه بي�ش از ه�زار و 62 ح�وزه 
انتخابات�ي در انتخاب�ات مجل�س و خب�رگان رهب�ري وج�ود دارد. 
به گزارش تسنيم، محمدحسين مقيمي رئيس ستاد انتخابات وزارت كشور 
در جمع خبرنگاران و در پاسخ به س��ؤالي درباره تعداد حوزه هاي انتخابيه 
و صندوق هاي رأي انتخابات مجلس و خبرگان اظهار داشت: در ارتباط با 
انتخابات مجلس خبرگان رهبري ۳1 حوزه اصلي و هزارو۳1 حوزه فرعي در 
نظر گرفته شده است.  وي افزود: در زمينه انتخابات مجلس نيز حدود 20۷ 
حوزه اصلي و 855 حوزه فرعي پيش بيني شده كه جمعاً هزار و 62 حوزه 

انتخاباتي در نظر گرفته شده است. 
رئيس س��تاد انتخابات وزارت كش��ور درباره تعداد صندوق هاي آرا گفت: 
براي هر كدام از انتخابات بيش از 60 هزار صندوق رأي در نظر گرفته شده 
كه البته بايد هيئت هاي اجرايي شعب اخذ رأي را مشخص كنند تا تعداد 
نهايي صندوق هاي رأي مشخص شود اما چون هنوز تعداد صندوق هاي رأي 

مشخص نشده، آمار دقيق آن طي چند روز آينده اعلام مي شود. 
مقيمي در پاسخ به س��ؤالي درباره نحوه برخورد با اخلال كنندگان در امر 
تبليغات انتخابات گفت: نوع و نحوه برخورد را قانون مش��خص كرده، هر 

نوع تخلفي كه انجام شود براساس قانون مشخص است و با اخلال كنندگان 
به شكل قانوني برخورد مي شود. نحوه شكايت افراد نيز در قانون مشخص 

است. 
وي با اش��اره به اينكه به دنبال انجام تبليغات به صورت يكسان براي همه 
داوطلبان انتخابات هس��تيم، گفت: به دنبال ش��رايطي هس��تيم كه همه 
داوطلبان بتوانند از امكاناتي كه قانون براي آنه��ا تعيين كرده و قانونگذار 
شرايط آن را پيش بيني كرده، استفاده كنند. همه افرادي كه تأييد صلاحيت 

مي شوند در بحث انتخابات و تبليغات حكم واحدي دارند. 
رئيس ستاد انتخابات وزارت كشور با بيان اينكه عده اي القاب و مشخصه هايي 
را مطرح مي كنن��د، گفت: ما به عنوان وزارت كش��ور و مج��ري انتخابات 
معتقديم همه داوطلباني كه تأييد صلاحيت شده اند، صلاحيت هاي لازم 
براي ورود به بح��ث انتخابات را دارند، لذا از هم��ه آنها حمايت مي كنيم و 

امنيت ستادهاي آنها را تأمين خواهيم كرد. 
مقيمي در پايان خاطرنشان كرد: به داوطلبان نيز توصيه مي كنيم همه آنها 
اخلاق را رعايت كنند و از هواداران مي خواهيم تنها از داوطلب خود دفاع 
و از تخريب ديگران خودداري كنند، زيرا تخريب نه اخلاقي، نه قانوني و نه 
شرعي است. شايد در جاهايي كه مي توان افراد بداخلاق را شناسايي كرد 

فضاي انتخابات است. 

به دنبال ايجاد شرايط يكسان تبليغاتي براي همه داوطلبان هستيم

  احزاب

آماده كمك به سوريه  براي تأمين امنيت آسمانش هستيم
  چهره


